
書院生活委員會活動 
Activities of the College Life Committee 
書院健身工作坊（2014 年 4 月 1 日） 
UC Fitness Workshop (1 April 2014) 

書院體育部講師黃安東先生擔任工作坊導師，主題為「核心肌群訓練及健身室體驗」。張嘉儀老師亦在場協助指導同事。 

Mr Wong On-tung, Lecturer of United College Physical Education Unit, conducted a Workshop on “Core Muscle  
Strength and Fitness Room Training”. Ms Crystal K Y Cheung also assisted in the Workshop to coach colleagues. 

書院午餐講座（2014 年 4 月 11 日） 
UC Luncheon Talk (11 April 2014) 

中醫學院專業顧問、香港註冊中醫師林冠傑中醫師擔任主講嘉賓，講題為「中醫對鼻敏感的治療與預防」。 

Mr Lam Koon-kit, Teaching Clinical Instructor, School of Chinese Medicine, CUHK and Registered Chinese Medicine 
Practitioner, delivered a luncheon talk on “Prevention and Chinese Medicine Treatment for Allergic Rhinitis”. 

本院成員 
College Member 

公職 
Position 

任期 
Term 

生效日期 
Effective Date 

會計學院專業會計學課程副主任及高級講師簡符美玉博士 
Dr Shirley KAN, Senior lecturer & Co-director,  
PACC Programme, School of Accountancy 

房屋條例上訴委員會成員 
Member, Appeal Panel under the  
Housing Ordinance 

續任 2 年 
Re-appointed for two years 

1/4/2014 

社會服務 
Community Service 

姓名 
Name  

職位 
Position  

生效日期 
Effective Date 

黃聿教授 
Professor HUANG Yu 

香港糖尿病及肥胖症研究所教授（禮任） 
Professor (by courtesy), Hong Kong Institute of Diabetes & Obesity 

24/2/2014 

鄧亮生教授 
Professor Nelson L S TANG 

香港糖尿病及肥胖症研究所教授（禮任） 
Professor (by courtesy), Hong Kong Institute of Diabetes & Obesity 

24/2/2014 

Professor Brian TOMLINSON 香港糖尿病及肥胖症研究所教授（禮任） 
Professor (by courtesy), Hong Kong Institute of Diabetes & Obesity 

24/2/2014 

徐國榮教授 
Professor TSUI Kwok-wing 

香港糖尿病及肥胖症研究所教授（禮任） 
Professor (by courtesy), Hong Kong Institute of Diabetes & Obesity 

24/2/2014 

禮任 
Courtesy Appointments 

http://homebodyworkout.blogspot.hk/2011/04/core-strength-4-x-3.html
http://homebodyworkout.blogspot.hk/2011/04/core-strength-4-x-3.html
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生效日期 
Effective Date 

陳紫玲女士 
Ms Amy T L CHAN 

學術交流處二級主任 
Assistant Secretary II, Office of Academic Links 

14/3/2014 

本年度學生宿舍宿期將於 2014 年 5 月 31 日（星期六）中午 12 時結束，各宿生須於當日中午 12 時前遷出宿舍， 

已與舍監作出特別安排者除外。將於 2014 年 6 月 2 日往陳震夏宿舍入住暑期宿舍的宿生可延遲至 6 月 2 日下午 2 時

前退宿。宿生須於退宿時前往宿舍詢問處索取「退還宿舍按金表格」，填妥後連同過戶銀行咭或存摺印有戶口號碼之

封面內頁副本，一併於交還鑰匙時交予宿舍負責人，或於 2014 年 6 月 6 日前交回書院學生輔導處。逾期交回表格者，

按金將不予發還。  

The regular-term hostel residence for 2013-2014 will end at 12:00 noon on Saturday, 31 May 2014. All residents 
should check out by then unless prior arrangements have been made with the wardens. Residents who will be 
returning for summer residence at Chan Chun Ha Hostel beginning 2 June 2014 will be permitted to check out of 
their hostels at 2:00 pm on 2 June 2014. For refund of hostel deposits, residents should fill in the appropriate 
application forms obtainable from the enquiry counters of their respective hostels and attach a copy of the bank 
cards or the page of their bank passbooks with account number for auto-pay purposes. These documents should be 
returned to their respective hostels together with the room keys. Alternatively, the said documents can be handed in 
to the College Dean of Students’ Office before 6 June 2014. Late applications will not be entertained. 

聯合書院為協助有需要的宿生退宿，現誠邀書院的教職員於學生宿舍退宿前最後一個週末（2014 年 5 月 24 日及 25 日）， 

上午 10 時至中午 12 時，為宿生提供義載服務，接載攜同行李的宿生由學生宿舍前往大學港鐵站。有需要的宿生請於 

2014 年 5 月 19 日中午 12 時前在書院網頁 https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=236087 登記。如有查詢，

請致電 3943 1947 或電郵 wankawai@cuhk.edu.hk 與書院學生輔導處溫小姐聯絡。 

To help students move out of their hostels at the end of the residential term on 31 May 2014, staff members of the  
United College are kindly invited to avail themselves to ferry students, plus their luggage, from their respective  
residential halls to the University MTR Station, from 10:00 am to 12:00 pm, during the last weekend of May  
(24 & 25 May 2014). Students interested in making use of this service please register on-line at the College website  
https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=236087 before 12:00 pm of 19 May 2014. For enquiries, please 
contact Ms. K W Wan of the College Dean of Students’ Office at 39431947 or wankawai@cuhk.edu.hk. 

書院順風計劃 —— 宿生退宿義載服務 

UC Hitch-offer Campaign — In Aid of Residents Moving Out of Student Hostels 

2013至2014年度學生宿舍住宿期終結 
End of Hostel Residence 2013-2014   

聘任 / 轉任 
Appointment / Re-appointment 

2013 年度大學長期服務獎頒獎典禮於 2014 年 4 月 9 日假李兆基樓六號演講廳舉行。本院合共四位成員獲獎，詳見下表： 

The University’s Long Service Award 2013 Presentation Ceremony was held at LT6, Lee Shau Kee Building on 9 April 
2014. Four College members were awarded long service awards. Details are as follow: 

本院成員榮獲2013年度大學長期服務獎 
UC Members Honored with CUHK Long Service Awards 2013 

二十五年長期服務獎得獎人 
25-year Long Service Award Awardees 

所屬部門 / 單位 
Departments / Units 

吳寶珊小姐 
Ms NG Po-shan 

書院學生輔導處 
Dean of Students’ Office 

鄧慧玲女士 
Ms TANG Wai-ling 

恒生樓 
Hang Seng Hall 

黃熾森教授 
Professor WONG Chi-sum 

管理學系 
Department of Management 

三十五年長期服務獎得獎人 
35-year Long Service Award Awardee 

所屬部門 / 單位 
Departments / Units 

李彬巧先生 
Mr LEE Bun-hau 

伯利衡宿舍 
Bethlehem Hall 

https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=236087
mailto:wankawai@cuhk.edu.hk
https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=236087
mailto:wankawai@cuhk.edu.hk


書院胡忠多媒體圖書館消息 
UC Wu Chung Multimedia Library News 

書院胡忠多媒體圖書館於暑期之開放時間將安排如下： 

The opening hours of UC Wu Chung Multimedia Library during Labour Day and The Birthday of Buddha are listed as 
follows: 

 

 

 

 

 

 

 

 

註：圖書館由 2014 年 8 月 18 日起恢復正常開放時間。 
Note: Library resumes normal opening hours from 18 August 2014 onwards. 

日期 
Date 

星期 
Day 

圖書館 
Library 

夜讀室 
Late Reading Room 

26/5/2014 – 30/6/2014 

星期一至五 (Mon – Fri) 9:00 am – 10:00 pm 
9:30 pm – 9:30 am  

(翌日 Next Day) 

星期六 (Sat) 9:00 am – 7:00 pm 
6:30 pm – 1:30 pm  

(翌日 Next Day) 

星期日 (Sun) 1:00 pm – 7:00 pm 
6:30 pm – 9:30 am  

(翌日 Next Day) 

2/6/2014 
端午節 Tuen Ng Festival 星期一 (Mon) 暫停開放 Closed 6:30 pm (1/6/2014) –  

9:30 am (3/6/2014) 

1/7/2014 
香港特別行政區成立紀念日 

Hong Kong SAR Establishment Day 
星期二 (Tue) 暫停開放 

Closed 

暫停開放 
Closed 

2/7/2014 – 17/8/2014 

星期一至五 (Mon – Fri) 9:00 am – 7:00 pm 

星期六 (Sat) 9:00 am – 5:00 pm 

星期日 (Sun) 暫停開放 Closed 

日期： 
Date:  

2014 年 5 月 2 日至 6 月 30 日 
2 May – 30 June 2014  

地點： 
Venue:  

聯合書院胡忠多媒體圖書館地下視聽區 
Audio Visual Area, G/F, United College Wu Chung Multimedia Library 

時間（影片播放）： 
Time (Video Show):  

星期一至六下午 2 時正 
2:00 pm, Mon – Sat  

專題展覽：電影大師（一）Featured Display: Masters of Cinema I 

聯合書院胡忠多媒體圖書館每兩個月精選及放映多媒體館藏，5 月至 6 月的主題為「電影大師（一）」，歡迎讀者 

參觀及借閱展出的館藏。如有查詢，歡迎致電 3943 7564 與本館職員聯絡。 

The United College Wu Chun Multimedia Library selects and broadcasts  
multimedia collection every two months. The Featured Display for May and 
June is “Masters of Cinema I”. Patrons are welcome to visit and borrow  
displayed materials. For enquiry, please contact us at 3943 7564. 

 

 

 

 

  

歡迎讀者於圖書館開放時間內參觀。Welcome to visit the featured display during the opening hours of library. 

本院成員研究計劃獲撥款 
College Members Received Research Grants 

本院成員 
College Member 

學系 / 學院 
Department / School 

撥款機構 
Sponsor 

張雷教授 
Professor CHANG Lei 

教育心理學系 
Department of Educational Psychology 

國立衛生研究院(美國) 
National Institutes of Health (USA) 

譚永雄博士 
Dr TAM Wing-hung 

婦產科學系 
Department of Obstetrics and Gynaecology 

香港婦產科基金 
Hong Kong Obstetrical and Gynaecological Trust Fund 

陳啟明教授 
Professor CHAN Kai-ming 

矯形外科及創傷學系 
Department of Orthopaedics and Traumatology 

健康護理及促進基金 —— 非研究性質的促進健康計劃 
Health Care and Promotion Fund — Non-research Health 
Promotion Projects  

書院思源文娛中心暫停開放 
UC Si Yuan Amenities Centre Closed for Maintenance 

聯合書院思源文娛中心將於 2014 年 6 月 16 日至 7 月 5 日暫停開放，以便作周年檢查及維修。思源文娛中心將於

2014 年 7 月 6 日照常營業。 

The College Si Yuan Amenities Centre will be closed from 16 June to 5 July 2014 for annual maintenance.  
The Centre will reopen on 6 July 2014. 


